### МОСКОВСКИЙ ПАТРИАРХАТ

СВЯЩЕННЫЙ СИНОД РУССКОЙ ПРАВОСЛАВНОЙ ЦЕРКВИ

#### ОТДЕЛ ВНЕШНИХ ЦЕРКОВНЫХ СВЯЗЕЙ

115191 Москва, Даниловский вал, 22 Данилов монастырь, ОВЦС Телефон: (495) 954-04-54 Телефакс: (495) 633-72-81

No 04/1268

#### MOSCOW PATRIARCHATE

RUSSIAN ORTHODOX CHURCH HOLY SYNOD

# DEPARTMENT FOR EXTERNAL CHURCH RELATIONS

Danilov Monastery, Danilovsky Val, Moscow 115191 Phone: (495) 954-04-54 Fax: (495) 633-72-81

26.06 2015 z.

## Священному Синоду Армянской Католической Церкви

## Дорогие во Христе братья!

Примите глубокие соболезнования в связи с кончиной Главы Армянской Католической Церкви Блаженнейшего Католикоса-Патриарха Нерсеса Петроса XIX.

Его Блаженство известен как один из ярких христианских лидеров Ближнего Востока, положивший немало трудов ради проповеди Евангелия, утверждения в обществе христианских ценностей, упрочения мира и добрососедства между народами.

Придавая большое значение развитию межхристианских контактов, Блаженнейший Нерсес являлся другом Русской Православной Церкви, неоднократно посещал ее канонические пределы.

Его кончина пришлась на период воспоминания 100-летия трагических событий, связанных с геноцидом христианского населения Малой Азии, которые в похожих масштабах повторяются сегодня в ряде стран Ближнего Востока. Блаженнейший Патриарх Нерсес глубоко сопереживал страданиям народа и призывал к восстановлению мира и согласия в обществе.

+ Mapuou

Да упокоит Господь душу новопреставленного раба Своего.

С любовью во Христе,

Председатель
Отдела внешних церковных связей
Московского Патриархата
митрополит Волоколамский

# The Holy Synod of the Armenian Catholic Church

#### Dear Brothers in Christ:

Please accept our profound condolences over the demise of the head of the Armenian Catholic Church, His Beatitude Catholic-Patriarch Nerses Bedros XIX.

His Beatitude was known as one of the bright Christian leaders of the Middle East who had done a lot for preaching the Gospel and for the affirmation of Christian values in society, consolidation of peace and good-neighborly relations among nations.

His Beatitude Nerses had attached much significance to the development of contacts among Christians and, being a friend of the Russian Orthodox Church, had visited its canonical territory on several occasions.

His demise had fallen to the period of commemorating the centenary of the tragic events of genocide of Christian population of Asia Minor which are being repeated in several countries of the Middle East on a similar scale. His Beatitude Patriarch Nerses had deeply empathized with the suffering of people and called for the restoration of peace and accord in society.

May the Lord rest the soul of His newly departed servant.

With love in Christ,

/+ Hilarion/
Metropolitan Hilarion of Volokolamsk
Chairman
Department for External Church Relations
Moscow Patriarchate